
P R O T O K Ó Ł  NR XXIX/12 

RADY MIEJSKIEJ W DOBIEGNIEWIE 

czas trwania od 13
00

 do 17
00 

w sali nr 5 Urzędu Miejskiego w Dobiegniewie  

z dnia 26 września 2012 roku  

 

W obradach udział wzięli radni /lista obecności stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu/. 

 

Ponadto w obradach udział goście /lista obecności stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu/. 

 

Ad.1. Otwarcia XXIX sesji i powitania radnych, sołtysów, Przewodniczącego Zarządu 

Osiedla, radnych powiatowych, kierowników jednostek podległych oraz gości dokonał 

Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej. 

Stwierdził według listy obecności, że na stan 15 radnych obecnych było 13, a zatem 

podejmowane uchwały są prawomocne. 

 

 

Ad.2. Tadeusz Bednarczuk Zastępca Burmistrza wnioskował o wprowadzenie do 

porządku obrad następujących projektów uchwał: 

 jako punkt 9d ) uchwałę w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/146/12 Rady 

Miejskiej w Dobiegniewie z dnia 30 maja 2012 r. w sprawie: regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym uczniom mieszkającym 

na terenie Dobiegniew. 

 jako punkt 9e) uchwałę w sprawie uchylenia uchwał Rady Miejskiej w 

Dobiegniewie dotyczących utworzenia Celowego Związku Gmin „Puszcza 

Drawska” i przyjęcia jego statutu. 

 jako punkt 9 f) przyjęcia statutu Celowego Związku Gmin o nazwie: „Puszcza 

Drawska”. 

Rada zmiany do porządku przyjęła jednomyślnie: za 12 głosowało radnych,  

przeciw 0 radnych, wstrzymało się 0 radnych. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 



 2 

Rada porządek obrad przyjęła jednomyślnie: za 12 głosowało  radnych, przeciw 0 

radnych, wstrzymało się 0 radnych. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Odczytanie protokołu pokontrolnego Komisji Rewizyjnej.  

5. Informacja o działalności burmistrza między sesjami. 

6. Wnioski i zapytania. 

7. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2012 roku. 

8. Informacja na temat działalności Centrum Integracji Społecznej do I półrocza 

2012r. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wygaśnięcia mandatu radnego. 

b) rozstrzygnięcia skargi. 

c) zmian uchwały budżetowej gminy na 2012 rok. 

d) zmiany Uchwały Nr XXVI/146/12 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia  

30 maja 2012 r. w sprawie: regulaminu udzielania pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym uczniom mieszkającym na terenie Gminy Dobiegniew. 

e) uchylenia uchwał Rady Miejskiej w Dobiegniewie dotyczących utworzenia 

Celowego Związku Gmin „Puszcza Drawska” i przyjęcia jego statutu. 

f) przyjęcia statutu Celowego Związku Gmin o nazwie: „Puszcza Drawska”. 

10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

11. Komunikaty. 

12. Zakończenie sesji. 
 

 

Ad.3. Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady wnioskował o przyjęcie protokołu  

z poprzedniej sesji bez czytania, ponieważ został sporządzony zgodnie z procedurą  

i przebiegiem XXVIII sesji Rady Miejski w Dobiegniewie. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 

Rada protokół z poprzedniej sesji przyjęła jednomyślnie: za głosowało 12 radnych,  

przeciw 0 radnych, wstrzymało się 0 radnych. 
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Ad.4. Pan Waldemar Szpila Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół 

pokontrolny z dnia 21 września 2012 roku, który stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.5. Informację o działalności burmistrza między sesjami przedstawił Leszek Waloch 

Burmistrz Dobiegniewa: 

 Dnia 30 sierpnia br. odbyło się kierownictwo urzędu w sprawie przyznanej 

dotacji na turystykę, rekreację i wypoczynek. Do dnia 10 października  br. 

musimy być dostarczona kompletna dokumentacja do Warszawy oraz 

spotkałem się z Panem Maciejem Szykułą Wicemarszałkiem Woj. Lubuskiego 

w sprawie Centrum Pomocy Społecznej.  

 Dnia 03 września br. odbyło się spotkanie w sprawie MMTPN Zina 

Dobiegniew Cup.  

 Dnia 04 września br. Dyrektor z Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych  

w Szczecinie i Zielonej Górze zorganizowali spotkanie z przedstawicielami 

samorządów naszego regionu.  

 Dnia 05 września br. gościliśmy projektanta, który przygotowuje dokumentację 

na elektrociepłownię.  

 Dnia 07 września br. spotkaliśmy się z przedstawicielami Ziny w sprawie 

współorganizacji MMTPN Dobiegniew Cup.  

 Dnia 08 września br. gościliśmy Komendanta Wojewódzkiego Państwowej 

Straży Pożarnej w sprawie dofinansowania do zakupu samochodu średniej 

klasy dla Mierzęcina.  

 Dnia 12 września br. gościliśmy Komendanta Powiatowego Policji w sprawie 

wsparcia finansowego godzin ponadnormatywnych i zakupu samochodu dla 

Policji.  

 Dnia 14 września br. spotkałem się z Panem Nadleśniczym Nadleśnictwa 

Głusko w sprawie wymiany gruntów, by znalazła się działka w Głusku,  

na której w przyszłości można byłoby realizować inwestycje związane  

z postawieniem świetlicy, miejsca spotkań z boiskiem, czy ogrodem zabaw. 

Muszę powiedzieć, że spotkało się to z ogromnym zainteresowaniem i chęcią 

wsparcia ze strony Pana Nadleśniczego.   

 Dnia 18 września br. miał miejsce Konwent Wójtów, Burmistrzów  
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i Prezydentów w Lubrzy. Przygotowywany jest pozew zbiorowy przez Pana 

Michała Kuleszę i jego kancelarię prawną z wystąpieniem do Trybunału 

Konstytucyjnego w sprawie finansowania gmin. 

 Dnia 19,20 i 21 września br. odbywały się posiedzenia komisji Rady Miejskiej.  

 Dnia 22 września br. w Strzelcach Kraj. odbył się II Regionalny Dzień Rybaka 

pn. „Smaki Pojezierza”.   

 Dnia 23 września br. odbyły się uroczystości związane z obchodami Dnia 

Sybiraka. 

 

Ad.6. Wnioski i zapytania. 

 Waldemar Szpila radny – mam prośbę o rozszerzenie punktu związanego  

ze spotkaniem  z Dyrektorami RDLP Szczecin i Zielona Góra. 

 Karol Golec radny – jak przedstawiają się sprawy dotyczące Elektrociepłowni? 

 Czy są już odpowiedzi na pisma, które wysyłane były w sprawie przejazdu 

kolejowego na ulicy Mickiewicza? 

 Marek Kowalczyk radny – w uchwale w sprawie zmian uchwały budżetowej gminy 

na 2012 rok zapisane jest -200.000zł na drogę do Łęczyna. W związku z tym miało 

być zorganizowane spotkanie z mieszkańcami. Kiedy więc to spotkanie  

się odbędzie? Prosimy również o powiadomienie radnych i sołtysa. 

 Czy odbyło się spotkanie w sprawie naprawy mostu na Linkowie? 

 Z dniem 31 grudnia br. mieszkańcy bloków w Głusku mają wypowiedzianą 

umowę na dostawę ciepła i ciepłej wody.  Czy będą poczynione w tej 

sprawie działania? 

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – sprawa zgłoszona przez 

mieszkańców, którzy proszą o naprawę krawężnika na skrzyżowaniu ulicy 

Batorego i ulicy Ks. Ściegiennego. 

 Dariusz Majowicz radny – jak została załatwiona prośba rodziców, których dzieci 

uczęszczają do szkoły w Gorzowie Wlkp.? 

 Waldemar Grzankowski sołtys –  kolega radny wspomniał już o drodze do Łęczyna 

a ja od siebie mogę dołożyć tyle, że po zbieraniu podatków jestem jakby po 

zebraniu ze wszystkimi i chciałbym powiedzieć, że mieszkańcy są straszliwie 

rozgoryczeni podejściem gminy do tematu naprawy drogi.  

 Na drodze w Wołogoszczy zostały powypłukiwanie pobocza, są straszne 

różnice poziomów i jeśli tych dziur nie załatamy to przyjdzie zima, 
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wszystkie ubytki zostaną wypełnione śniegiem i mrozem i droga ulegnie  

całkowitej dewastacji.  

 Na początku roku prosiłem o przegląd ścieżek rowerowych.  

Sezon rowerowy niebawem się skończy a ścieżki rowerowe ubożeją, 

niszczeją i ulegają degradacji .  

 Na spotkaniu z Panią Senator Heleną Hatką rozmowa dotyczyła drogi nr 22, 

natomiast prosiłem o odpowiedź w sprawie ścieżki pieszo-rowerowej  

(nie rekreacyjnej a ratującej życie) do Rolewic, i nie ma odpowiedzi, gdyby 

była szansa byłbym bardzo wdzięczny.  

 Świetlica w Rolewicach ulega niszczeniu, budynek pęka na obwodzie, 

odlatują płytki i elewacja.  Mam zrobioną kompletną dokumentację 

fotograficzną tych zniszczeń.  

 W związku z tym, iż Klub Sportowy Zorza w Rolewicach zawiesił swoją 

działalność przestało być koszone boisko i nie ma już opieki nad tym 

terenem. Chcieliśmy zrobić akcje społeczną i udaliśmy się do Referatu 

Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji z prośbą o udostępnienie ciągnika. 

Otrzymaliśmy odpowiedź że jeżeli będzie taka potrzeba to skoszą sobie 

przed  MMTPN Dobiegniew Cup.  

 Kolejna sprawa dotyczy szamba płynącego przez Wołogoszcz.  

Podjęte zostały działania w tej sprawie przez PUK „Komunalni”,  

które przyniosły efekt jedynie na dwa tygodnie i sprawa ponownie wróciła 

do punktu wyjścia.  

 Pracownik CIS-u, który pracuje w Wołogoszczy nie jest poinformowany, 

co ma robić z zebranymi nieczystościami.  

  Dariusz Majowicz radny – chciałbym uzyskać więcej informacji na temat 

prowadzonych prac odwadniających wzdłuż drogi nr 22 od przejazdu kolejowego 

do ronda. Jaki jest zakres robót i jaki jest udział gminy w tych pracach? 

 Zbigniew Gacki Prezes PUK Komunalni – chciałbym przekazać informację  

w sprawie zatrucia wody bakterią coli. Nie było to zaniedbanie pracowników,  

tylko czysty sabotaż przez głupotę ludzką. Za Karczmą Leśną odsunięto studzienkę 

kanalizacyjną i wrzucono dziesięć krawężników drogowych. Studzienka została 

zapchana i przez to nastąpiło zatrucie wody.  Zrobiona została dokumentacja 

fotograficzna i sprawa została zgłoszona na Policję.   

 Tomasz Frątczak członek Rady Sołeckiej – zwracam się o zarezerwowanie  
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w budżecie gmina na 2013 rok środków finansowych na przedsięwzięcia kulturalne 

związane z działalnością powstającego Towarzystwa Przyjaciół Kultury  

w Dobiegniewie. Jednocześnie proszę o podjęcie patronatu nad jego działalnością 

Pana Burmistrza oraz Szanowną Radę. Od roku 2008 kiedy to stałem  

się mieszkańcem tej gminy nurtuje mnie brak aktywności kulturalnej młodych 

ludzi. Nie sposób natomiast nie zauważyć takiej działalności wśród dorosłej części 

mieszkańców naszej gminy, jak choćby grupa śpiewacza Ługowianki  prowadzona 

przez Pana Bogdana Siwca. Dowodem na brak, albo znikome zaangażowanie  

w  działalność kulturalną są wszelkie imprezy kulturalne organizowane przez 

władze samorządowe i uczestnicy czynni, czyli tzw. występowacze  to zazwyczaj 

osoby w wieku 30+.  W naszej gminie prężnie rozwija się działalność sportowa. Nie 

każdy ma jednak predyspozycje do tego aby być sportowcem. W marcu 2012 wraz 

ze Stowarzyszeniem Abstynenckim „Dromader” rozpoczęliśmy naukę dzieci  

i młodzieży w zakresie gry na gitarze oraz śpiewu.  Robimy to na bazie świetlicy 

wiejskiej w Rolewicach oraz społecznie nie pobierając opłat od rodziców  

i uczniów. Od dnia 06 października po uzgodnieniu z Dyrekcją chcielibyśmy 

rozpocząć zajęcia w Auli Zespołu Szkół. W dniach 26 i 27 październik 

chcielibyśmy rozpocząć nabór oraz podział chętnych w zależności  

od zainteresowań do poszczególnych grup tematycznych.  

 Karol Golec radny – ile osób jest zaangażowanych w te warsztaty? 

 Tomasz Frątczak – na dzień dzisiejszy mamy grupę 10 dzieci.  

 

Ad.7. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2012 roku stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady – czy są jakieś perspektywy i plany 

wykonania budżetu z tytułu sprzedaży mienia komunalnego?  

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – informację z wykonania budżetu za I półrocze 

2012 roku przedstawiłem radnym na Komisjach Rady Miejskiej. Do tej pory nie 

wpłynęła opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej z wykonania budżetu  

za I półrocze 2012 roku.  

 Leszek Waloch Burmistrz Dobiegniewa – nie przewiduję, aby w przyszłym roku 

sprzedaż mienia komunalnego nagle ruszy i znajdą się chętni. Agencja 

Nieruchomości Rolnych wydzieliła teren wzdłuż jeziora Osiek na sprzedaż 70 

działek. Mamy odpis renty planistycznej 25%, wiec ten procent ANR musi 
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przekazać nam  do budżetu gminy. Myślę, że chętni na działki wzdłuż jeziora Osiek 

znajdą się zawsze. Należy nastawiać się na to, że budżet roku 2013 bez większej 

sprzedaży będzie budżetem trudnym.  

 

Ad.8. Informacja na temat działalności Centrum Integracji Społecznej do I półrocza 

2012r.  stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Sylwia Łaźniewska radna – chciałam zapytać o projekt, który został napisany  

do Marszałka Województwa Lubuskiego. Czy środki te będą przeznaczone  

na funkcjonowanie, czy będą utworzone nowe warsztaty czy tylko uzupełnienie tych co 

mamy?  

 Michał Nieroda Kierownik CIS – zamierzamy dofinansować z tych środków 

funkcjonowanie CIS na lata 2013/2014 i to nie jest rozbudowywanie Centrum 

Integracji społecznej o nowe warsztaty a wzmocnienie tych warsztatów, które 

mamy w tej chwili, tj. zakup dodatkowych materiałów, zakup dodatkowego sprzętu.  

 Leszek Waloch Burmistrz Dobiegniewa – mieliśmy Centrum Integracji Społecznej 

rozszerzyć o działalność Spółdzielni Socjalnej. Poleciłem Panu Kierownikowi 

Centrum Integracji Społecznej, aby wstrzymać działania związane z tworzeniem 

Spółdzielni Socjalnej. Planujemy budynek po Posterunku Policji przekazać  

do Centrum Integracji Społecznej, wtedy mieliby zaplecze garażowe na swój sprzęt, 

miejsce na swoją siedzibę oraz można byłoby prowadzić Centrum Informacji 

Turystycznej w Dobiegniewie. 

 Michał Nieroba Kierownik CIS – faktem jest, że spełnił się taki scenariusz,  

o którym mówiła radna Pani Jolanta Pawlak. Byliśmy już na etapie składania 

wniosku i nagle okazało się, że pojawiły się problemy.   

 

 

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej – zawsze uczono mnie jednej 

rzeczy, że nigdy się nie robi podziękowań po podjęciu jakiejkolwiek decyzji 

osobowej, zawsze się to czyni przed. W związku z tym, że 07 sierpnia 2012 roku 

wpłynęło podanie radnej Pani Jolanty Pawlak w sprawie zrzeczenia się mandatu  

w związku z podjęciem obowiązków Dyrektora Szkoły Podstawowej z dniem  

01 września br.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Karpiński oraz Burmistrz Dobiegniewa 

Leszek Waloch wręczyli Pani Jolancie Pawlak podziękowanie oraz bukiet kwiatów.  

 

 Jolanta Pawlak Dyrektor Szkoły Podstawowej –Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rado, Panowie Burmistrzowie naprawdę niezmiernie miło było mi przez te sześć 

lat reprezentować społeczność dobiegniewską w samorządzie. Przez cały ten czas 

starałam się wykorzystać swoją wiedzę, doświadczenie, możliwości, kierować się 

powiedziałabym rozumem, a kiedy trzeba było to i sercem. Trudno było mi podjąć 

decyzję dotyczącą stanięcia do konkursu, bo wiedziałam, że będę musiała 

zrezygnować z funkcji bycia radną. Praca w samorządzie dawała mi też wiele 

satysfakcji. Dziękuję za te wszystkie lata współpracy, dziękuję za życzliwość 

zarówno radnym jak i pracownikom urzędu, sołtysom oraz pracownikom 

podległych jednostek. Mam nadzieję, że z tej funkcji też będziemy dalej  

współpracować a Rada Miejska da szansę kierować placówką i wykonywać 

wszystkie plany dydaktyczno – wychowawcze zapewniając środki finansowe. 

Dziękuję za ten miły gest. Mam nadzieję, że nie zawiodę Państwa oczekiwań 

pełniąc funkcję Dyrektora. Dziękuję bardzo.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej – takie same podziękowania 

otrzymają: Pani Ewa Grzankowska i Pani Joanna Kowalczyk w stosownej chwili, 

ponieważ z racji wykonywanych obowiązków nie mogły dziś uczestniczyć w sesji. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wygaśnięcia mandatu radnego. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXIX/167/12 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

b) rozstrzygnięcia skargi. 

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej – Wspólnota Mieszkaniowa  

ul. Wojska Polskiego Nr 14 złożyła stosowną skargę do Lubuskiego Urzędu 

Wojewódzkiego oraz Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska  

w Gorzowie Wlkp. Pozwoliłem sobie zaprosić przedstawicieli wspólnoty na komisje 
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Rady Miejskiej. Przedstawiciel wspólnoty przybył na Komisję Finansowo – 

Gospodarczą i były rozmowy na ten temat. W tej chwili odczytam pismo,  

które wpłynęło w dniu 20.09.2012r. L.dz. 03-09-2012 do Rady Miejskiej po Komisji 

Finansowo – Gospodarczej. Odczytam również uzasadnienie do uchwały.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXIX/168/12 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

c) zmian uchwały budżetowej gminy na 2012 rok. 

 Sylwia Łaźniewska radna – prosimy o omówienie uchwały. 

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – większość zmian dotyczy przesunięć: 

 Pan Jerzy Hatała Kierownik RSKG przesuwa środki 20.000zł  

na sfinansowanie zapłaty za wykonane usługi zakupu kruszywa na remont 

drogi oraz wykonanie usług remontowych dróg oraz wniosek na 51.000zł 

zwiększenie, zdejmuje z inwestycji przebudowa drogi gminnej we wsi 

Mierzęcin 32.000zł i z drugiej pozycji Przystanek Osiek kwotę 19.000zł, 

czyli łącznie 51.000zł na zabezpieczenie środków finansowych na Budowę 

ciągu pieszo – rowerowego nad  j. Wielgie w Dobiegniewie.  

 Pani Grażyna Gradowska Kierownik Referatu Organizacyjnego złożyła 

wniosek dotyczący pracowników interwencyjnych na zwiększenie środków. 

 Pani Barbara Szewczyńska Samodzielne Stanowisko ds. Rolnictwa  

i Rozwoju Wsi złożyła wniosek na zwiększenie wydatków związanych  

z budową placu zabaw w Lubiewku – zabezpieczamy 27.000zł i 

zakładamy, że projekt przejdzie i dostaniemy zwrot tych środków z PROW. 

 Pan Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO wnosi o zwiększenie środków  

z tytułu wynagrodzeń w Przedszkolu w oddziale zamiejscowym  

w Radęcinie, tj. 20.975zł. 

 Zwiększamy również wydatki w OPS na utrzymanie osób przebywających 

w DPS, tj. 67.000zł. 

 Zwiększyliśmy dochody z tytułu najmu i dzierżawy. 
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 Przesunięcia między wydatkami majątkowymi związane są ze 

zwiększeniami lub zmniejszeniami inwestycji, jak Państwo zauważyliście 

przesuwamy 200.000zł z drogi Łęczyn na Słonów.  

 Sylwia Łaźniewska radna – jestem zaskoczona przesunięciem środków 

finansowych z drogi na Łęczyn do Słonowa.  

 Leszek Waloch Burmistrz – Pan Jerzy Hatała Kierownik RSKG prowadzi 

rozmowy z firmą Energy, która podtrzymuje swoje stanowisko  

w partycypowaniu kosztów przebudowy drogi w Słonowie i w związku z tym,  

z bólem serca podjąłem  taką decyzję i proszę Państwa o przyjęcie żeby w tym 

roku jeszcze zdążyć przebudować drogę w Słonowie. Kwota 300.000zł 

wystarczy na remont tego odcinka, więc zakończmy temat Słonowa a Łęczno 

przesunąć na rok następny. Czynię to z bólem serca, ponieważ Marszałek 

Województwa Lubuskiego dodał nam na tą drogę 120.000zł i niestety będziemy 

zmuszeni podziękować i zrezygnować z tej dotacji.  

 Tadeusz Bednarczuk Zastępca Burmistrza – Szanowni Państwo tak jak 

Burmistrz powiedział problem jest tego rodzaju, że 200.000zł wkładu własnego 

i 120.000zł  od Marszałka nie wystarczy nam remont 4 km odcinka. 

Dokumentacje przygotowaną mamy na całość odcinka, więc nie można 

podzielić remontu na odcinki. Mogliśmy co najwyżej wykonać jakiś etap 

podbudowy w tłuczniu tej drogi, ale te 4 km w podbudowie to jest też koszt 

około 1 mln zł, więc nie można było w żaden sposób uchwycić tego  

w przetargu odcinkami. 

 Dariusz Majowicz radny – czy w przyszłym roku te pieniądze od Marszałka nie 

przepadną? 

 Tadeusz Bednarczuk Zastępca Burmistrza – te pieniądze zwracamy do budżetu 

Marszałka i niestety trzeba będzie ponowić wniosek na przyszły rok.  

Obietnice są takie, że w przyszłym roku otrzymamy te środki finansowe.  

 Leszek Waloch Burmistrz – zapewniam Pana Sołtysa, że przyjadę na spotkanie 

z mieszkańcami miejscowości Łęczyn i też przeproszę, bo potrafię spojrzeć  

w oczy i przeprosić.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 11 radnych, przeciw 2 

radnych, wstrzymał się 1 radny. 
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Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXIX/169/12 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

d) zmiany Uchwały Nr XXVI/146/12 Rady Miejskiej w Dobiegniewie z dnia  

30 maja 2012 r. w sprawie: regulaminu udzielania pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym uczniom mieszkającym na terenie Gminy 

Dobiegniew. 

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej – proszę o omówienie 

projektu uchwały. 

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO – jest to zmiana kosmetyczna w związku 

ze zmianą ustawy.  Niedawno podejmowany był nowy regulamin, by w pełni 

wykorzystać tą dotację i tutaj nic nie ulega zmianie, natomiast zapis poprzedni,  

brzmiał: „Stypendium szkolne może być przyznane uczniom w danym roku 

szkolnym  na okres do 10  miesięcy, a w przypadku słuchaczy kolegiów 

nauczycielskich, nauczycielskich kolegiów języków obcych i kolegiów 

pracowników służb społecznych do 9 miesięcy.” Natomiast w tym nowym 

zapisie możemy przyznać stypendium od 1 miesiąca do 10 miesięcy.  

Teraz wnioski będziemy przyznawać dwuetapowo, np. od września do grudnia  

i od stycznia do czerwca. Dzięki temu będzie efektywniejsze wykorzystanie 

środków.  

 Sylwia Łaźniewska radna – czy w związku z tym będzie trzeba składać wniosek 

dwukrotnie? 

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO – wnioski są składane jednokrotnie, 

natomiast na podstawie złożonego wniosku będą wydane dwie decyzje 

administracyjne.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXIX/170/12 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

e) uchylenia uchwał Rady Miejskiej w Dobiegniewie dotyczących utworzenia 

Celowego Związku Gmin „Puszcza Drawska” i przyjęcia jego statutu. 
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 Tadeusz Bednarczuk Zastępca Burmistrza – dotychczasowe nasze działania jeśli 

chodzi o zarejestrowanie CZG „Puszcza Drawska” niestety szwankują pod 

względem prawnym. Dlatego też kolejny raz musimy podjąć uchwałę 

ujednoliconą o przyjęciu statutu CZG. 

 Leszek Waloch Burmistrz – ja będę Państwa namawiał do podjęcia tej uchwały, 

bo w dniu wczorajszym spotkaliśmy się z przedstawicielami biura,  

z którym rozmawiamy na temat wejścia w program publiczno – prywatny,  

tak jak z elektrociepłownią, by przygotować się do tworzenia projektu w celu 

pójścia w rozwój turystyczno – rekreacyjny. My jako Gmina przygotujemy 

miejsca plażowe, ścieżki pieszo – rowerowe, przygotujemy infrastrukturę,  

za która Gmina powinna odpowiadać, ale w pobliżu tych terenów mamy np. 

działkę na pensjonat lub na ośrodek konferencyjno – hotelowy.  

Poza tym mówimy, że przy ulicy Leśnej może powstać kręgielnia i połączyć  

to ze strzelnicami oraz plażą nad jeziorem Osiek – w jeden ciąg, kompleks.  

Usłyszeliśmy, że to może znakomicie wpisywać się na listę indykatywną  

w ubieganiu się o środki unijne przy rozdaniu 2014-2020. Stąd łatwiej będzie 

dostać te pieniądze, które my dzisiaj pozyskaliśmy na turystykę, jeśli będziemy 

mieli utworzony CZG.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXIX/171/12 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

f) przyjęcia statutu Celowego Związku Gmin o nazwie: „Puszcza Drawska”. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXIX/172/12 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad.10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

 Tadeusz Bednarczuk Zastępca Burmistrza – w Bibliotece Wojewódzkiej  

w Gorzowie Wlkp. odbyło się seminarium pt. „Lasy a rozwój regionalny”,  

w którym uczestniczyli nadleśniczowie województwa zachodniopomorskiego  

i lubuskiego łącznie z Dyrektorami RDLP ze Szczecina i Zielonej Góry. Spotkanie 

miało na celu wypracowanie wspólnego stanowiska współpracy pomiędzy 

samorządami a lasami państwowymi. Jednak najpierw trzeba byłoby powiedzieć  

o problemach na styku dwóch sfer. Ze strony samorządu przedstawił to Wójt Gminy 

Pszczew, ze strony RDLP w Szczecinie była przedstawiona prezentacja dotycząca 

aspektów prawnych tejże współpracy. Kwintesencją tych wystąpień była propozycja  

ze strony samorządowej, by powołać zespół samorządowo – leśny, który wypracuje 

wspólne płaszczyzny współpracy, pomimo sporu z lasami jeśli chodzi o słynne 

podatki pod liniami energetycznymi. Był również wywołany temat opodatkowania 

dróg leśnych.  

 Jeżeli chodzi o kotłownię i system grzewczy w Głusku rzeczywiście jest tak,  

że Lasy Państwowe pozbywają się i chcą się pozbyć wszelkiej infrastruktury.  

W naszym przypadku wodociągu w Sitnicy, gdzie sprawa ta skończyła się 

procesem sądowym i wszyscy przegraliśmy na tym procesie, bo straciliśmy 

pewne środki finansowe zamiast przeznaczyć te środki wspólnie tak jak 

proponowaliśmy LP na modernizację tej zdegradowanej infrastruktury 

wodociągu czy innej. Jednak Lasy Państwowe twardo trzymały stanowisko 

przekazania do Gminy, ponieważ jest to naszym obowiązkiem. Wykazaliśmy  

w sądzie, że nie jest to naszym obowiązkiem, ale zarówno LP jak i my 

ponieśliśmy pewne obciążenia finansowe. Podobnie rzecz się ma z inną 

infrastrukturą, jak w Głusku jeśli chodzi o system grzewczy. Propozycja nasza 

była taka, że najpierw zmodernizujmy tą infrastrukturę, a następnie samorząd 

przejmie i nie uciekajcie od obowiązku partycypacji w kosztach i zadaniach 

wobec swoich byłych pracowników.    

 Powiedzieliśmy również  na spotkaniu odnośnie Natury 2000, że jesteśmy 

zaskakiwani składaniem wniosków przez LP całości opodatkowanych lasów  

o uznanie za lasy ochronne, wiec jest to też według nas taka próba ucieczki przed 

pewnymi zobowiązaniami.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej – ja w tej chwili z racji tego,  

że jestem reprezentantem LP proszę takich stwierdzeń „ucieczki od opodatkowania” 
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nie przekazywać do szerokiej publiczności, dlatego że jest to nie prawda, że lasy 

uciekają od odpowiedzialności opodatkowania. Lasy mają obowiązek zgłaszania  

z wyłączenia z podatku lasów ochronnych tudzież Nadleśnictwa i nie tylko 

Nadleśnictwo, które ja reprezentuje w swoim niższym zakresie jako leśniczy.   

Będą takie wnioski składane do gminy i proszę nie mówić, że to jest „ucieczka”.  

 Tadeusz Bednarczuk Zastępca Burmistrza – to nie jest tylko moja opinia tylko 

opinia samorządów.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej – to jest opinia samorządu 

wypowiadana przez Pana na forum publicznym. Dziękuję to wszystko na ten temat  

i proszę ustosunkować się do innych odpowiedzi.  

 Tadeusz Bednarczuk Zastępca Burmistrza – zapraszam więc Pana 

Przewodniczącego po sesji na dyskusję na ten temat  bez emocji z jednej czy drugiej 

strony. Jeśli chodzi o Elektrociepłownię mamy wypracowany program funkcjonalno 

– użytkowy, który jest niezbędny do przeprowadzenia całego procesu wyłonienia 

partnera prywatnego w tym przedsięwzięciu. W dniu wczorajszym Dyrektor 

Departamentu Instytutu Partnerstwa Publiczno – Prywatnego przedstawił nam 

analizy prawno – finansowe, któremu zleciliśmy to wykonanie. Podane zostały trzy 

warianty i wybraliśmy jeden, który nam odpowiadał. W następnym tygodniu mamy 

otrzymać końcową wersję tych analiz i z końcem października mają być 

przygotowane dokumenty do poszukiwania ogłoszenia przetargu w Biuletynie Unii 

Europejskiej na poszukiwanie negocjacji i wyłonienie partnera prywatnego.  

Na dzień dzisiejszy nie możemy mówić o żadnym konkretnym inwestorze.  

 Jeśli chodzi o sugestię Pana Tomasza Frątczak w sprawie Towarzystwa 

Przyjaciół Kultury to jest to dobry pomysł i mam nadzieję, że uda się  

go zrealizować, ale tym nie mniej trzeba nadać formę prawną temu Towarzystwu 

Przyjaciół Kultury.  Jeśli tego nie będzie to nie będzie Pan w stanie sięgnąć  

po pieniądze z gminy na ten cel. Zadaniem własnym gminy jest kultura, ale my 

możemy zlecić wykonywanie tych zadań w ramach konkursu organizacjom 

pozarządowym.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej – na jakiej zasadzie 

dofinansowywane są zespoły śpiewacze, które też nie mają formy prawnej? 

 Tadeusz Bednarczuk Zastępca Burmistrza – środki finansowe na zespoły śpiewacze 

idą z funduszy sołeckich, jak i Zarządu Osiedla.  
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 Leszek Waloch Burmistrz Dobiegniewa – żeby prowadzić taką działalność  

to przykładem jest Słowin, w którym powstało Stowarzyszenie Gospodyń  

i Gospodarzy Wsi Słowin. W tej chwili przygotowują złożenie wniosku  

o dofinansowanie Stowarzyszenia.  

 Tomasz Frątczak – moje wystąpienie nie miało na celu zwrócenie się bezpośrednio  

o pieniądze.  Jesteśmy wdzięczni Panu Burmistrzowi za umożliwienie prowadzenia 

działalności w świetlicy wiejskiej w Rolewicach a teraz na terenie szkoły. 

Dyrekcjom szkół jesteśmy wdzięczni za podjęcie współpracy. Będziemy pracowali 

nad tym, aby Towarzystwo przyjaciół Kultury w Dobiegniewie zyskało postać 

prawną.  

 Waldemar Grzankowski sołtys – jest gotowe rozwiązanie – przejęcie zawieszonego 

Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Infrastruktury Wsi i Wspierania 

Przedsiębiorczości.    

 Leszek Waloch Burmistrz – jeżeli chodzi o wysoki krawężnik na skrzyżowaniu 

ulicy Batorego i ulicy Ks. Ściegiennego sprawą zajmie się Referat Spraw 

Komunalno – Gospodarczych. 

 Jeżeli chodzi o pięciodniowy dojazd dzieci do szkoły do Gorzowa Wlkp. w tym 

roku nie ma takiej możliwości. Na dzień dzisiejszy dzieci dowożone są do szkoły 

do Gorzowa trzy razy w tygodniu, mimo że w Specjalnym Ośrodku Szkolno – 

Wychowawczym  w Strzelcach Kraj. uruchomiono oddział dla dzieci 

autystycznych. Możemy wozić pięć razy w tygodniu, ale niekoniecznie  

do Gorzowa Wlkp.  

 Jeżeli chodzi o wypowiedzianą umowę na c.o. i c.w. w Głusku temat był już 

poruszany przeze mnie z Panem Nadleśniczym i na spotkaniu z Panem 

Dyrektorem Kosem. Potrzymałem swoje stanowisko, że przejmiemy kotłownię, 

wodociąg jeśli nadleśnictwo wyremontuje te obiekty. Do tego tematu mamy 

powrócić. 

 Jeżeli chodzi o ścieżkę pieszo – rowerową z Dobiegniewa do Rolewic odpowiem 

Państwu po rozmowie z Dyrektorem GDDKiA. 

 Jeżeli chodzi o świetlicę w Rolewicach jutro wysłane zostanie pismo do 

wykonawcy w sprawie usunięcia usterek. 

 Jeżeli chodzi o szamba w Wołogoszczy jutro wznowię kontrolę. 
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 Jerzy Hatała Kierownik RSKG – jeżeli chodzi o przejazd kolejowy PKP  

Gmina Dobiegniew wielokrotnie monitorowała do Szczecina i otrzymaliśmy dnia  

23 sierpnia br. odpowiedź o planowanym remoncie w IV kwartale br.  

 Jeżeli chodzi o most na Linkowie, kilka lat temu gmina brała czynny udział  

w remoncie mostu i na dzień dzisiejszy gmina nie będzie uczestniczyła  

w remoncie, ponieważ z jednej strony droga jest leśna a z drugiej strony droga 

należy do Skarbu Państwa, więc odpowiada Starosta Strzelecko – Drezdenecki. 

W związku z powyższym nie możemy uczestniczyć w zadaniach, które nie  

są nasze.  

 Jeżeli chodzi o drogę w Wołogoszczy jest to droga powiatowa i należy  

do Starostwa Powiatowego.  

 Od dzisiaj robione jest odwodnienie na drodze krajowej nr 22, przekładane jest 

całe korytko, bo były podtopienia. Największym problemem jest zarwanie 

przepustu rury kanalizacyjnej na drodze krajowej. Gmina znalazła firmę,  

która będzie robiła kamerowanie, aby znaleźć przyczynę. Następnym etapem 

będzie udrożnienie tej rury kanalizacyjnej.  

 Michał Nieroda Kierownik CIS – Gmina Dobiegniew pozyskała pracowników 

interwencyjnych i przekazała z zarząd dla Centrum Integracji Społecznej.  

Część tych pracowników została skierowana przez Burmistrza do sołectw w celu 

wykonania różnego rodzaju prac, np. porządkowych. Dlatego niezrozumiałe jest 

dla mnie to, że CIS ma dodatkowo załatwić wywóz śmieci z sołectwa bądź worki 

na nieczystości. To jest przerzucanie na CIS zadania, które tak naprawdę ma 

sołectwo.   

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO – uzupełniając wypowiedź Burmistrza  

w sprawie dowozu dzieci niepełnosprawnych do Gorzowa Wlkp. Ustawa  

o systemie oświaty wyraźnie określa, że dowóz dzieci niepełnosprawnych odbywa 

się do najbliższego ośrodka, który w naszym przypadku jest w Strzelcach Kraj., 

więc dużym ukłonem ze strony Pana Burmistrza jest to, że dzieci te dojeżdżają  

do Gorzowa Wlkp. W tej sprawie spotkałem się z rodzicami i sporządziłem  

notatkę służbową oraz mam  pisemne oświadczenia tych rodziców o dowozach trzy 

razy w tygodniu.  

 Marcin Pawłowski Kierownik Referatu OSKiR – jeżeli chodzi o koszenie boiska  

w Rolewicach, dotychczas to boisko utrzymywane było przez działający na terenie 

Rolewic Klub Sportowy Zorza, a po zawieszeniu działalności tego klubu 
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rzeczywiście boisko jest zaniedbane. Ze względów finansowych i organizacyjnych 

nasz referat nie ma możliwości sprawowania opieki nad tym boiskiem. Poza tym 

również należałoby wtedy kosić boiska w Mierzęcinie i Osieku. Mamy informację, 

że Klub Sportowy Zorza Rolewice od wiosny rozpocznie swoją działalność.  

 Leszek Waloch Burmistrz Dobiegniewa – boisko zostanie skoszone, ale na 

przyszłość jest pracownik w Wołogoszczy, więc proszę zakupić paliwo z środków 

sołeckich i w ramach działań sołeckich dokonywać koszenia. 

 Marcin Pawłowski Kierownik Referatu OSKiR – jeżeli chodzi o ścieżki pieszo – 

rowerowe pn. „Wstęga Dobiegniewa” w przyszłym roku w ramach posiadanych 

środków i możliwości organizacyjnych będziemy starali utrzymywać się te ścieżki 

w należytym stanie.   

 

Ad.11. Komunikaty. 

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał pismo z dnia  

20 września 2012 roku Krajowego Biura Wyborczego w sprawie podziału Gminy 

Dobiegniew  na okręgi wyborcze. W związku z powyższym będziemy musieli 

spotkać się ponownie i przygotować nowy podział na okręgi wyborcze. 

 Tadeusz Bednarczuk Zastępca Burmistrza – chciałbym zaprosić wszystkich na II 

Zjazd Rodzin Woldenberskich, który odbędzie się w dniu 28 września br. 

 

Ad.12. Z uwagi na wyczerpanie się porządku obrad Przewodniczący Rady Tomasz 

Karpiński zamknął XXIX sesję Rady Miejskiej w Dobiegniewie, dziękując za udział  

w obradach radnym oraz zaproszonym gościom. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 

Kamila Putek                                                                           w Dobiegniewie 

     /-/ Tomasz Karpiński  

 

 

 

 


